
 

Dne 23. října 2020 

č. 12/2020 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty filozofické 

 

Přítomni 

Mgr. Martin Boček, Ph.D., Mgr. David Fronk, Mgr. Tomáš Hirt, Ph.D., 

Bc. Petr Kačírek, PhDr. František Kalvas, Ph.D., PhDr. Roman Kodet, Ph.D.,  

Mgr. Miloš Kratochvíl, Ph.D., Mgr. Daniel Křížek, Ph.D., PhDr. Ivona Mišterová, Ph.D.,  

PhDr. Vladimír Naxera, Ph.D., Mgr. Michal Polák, Ph.D., Mgr. Radek Schuster, Ph.D.,  

Mgr. Zdeňka Špiclová, Bc. Attila Vatansever 

 

Vedení FF 

PhDr. David Šanc, Ph.D., PhDr. Tereza Šlehoferová, Ph.D. 

 

Hosté 

 

Omluveni 

PhDr. Helena Horová, Ph.D., Mgr. Tereza Kamišová, Mgr. Lukáš Lenk,  

doc. PhDr. Lukáš Novotný, Ph.D. 

 

 

Program: 

1. Úvodní slovo vedení Fakulty filozofické 

2. Projednání návrhu navazujícího magisterského programu Filozofie pro umělou 

inteligenci 

3. Informace o přípravě Strategického záměru ZČU a FF 21+ 

4. Projednání zástupce FF v Radě vysokých škol 

5. Zprávy z AS ZČU 

6. Zprávy ze studentské komory 

7. Různé 

 

Zasedání AS FF probíhalo dne 23. října 2020 od 13:00 hod. prostřednictvím online platformy 

„google meet“. Senát byl po celou dobu zasedání usnášeníschopný. 

 

V úvodu zasedání předseda dr. Roman Kodet přivítal členy AS FF a členy vedení Fakulty 

filozofické a poté předal slovo panu děkanovi.  

 

1. Úvodní slovo vedení FF 

 

Pan děkan přivítal všechny přítomné a popřál všem přítomným i členům akademické obce 

pevné zdraví. Poté informoval o dění na fakultě.  

1.1) Shrnutí současné situace: přechod z prezenční formy výuky na distanční 

Pan děkan obdržel od všech kateder informaci o realizaci výuky. Všechny aktivně 

vyučované předměty mají v současné době založeny stránky na courseware. Výuka na 



jednotlivých pracovištích probíhá prostřednictvím zvolených online platforem, tj. 

google classroom, respektive google meet, ms teams a zoom. Žádné stížnosti ze strany 

studentů nebyly zaznamenány. Vyučujícím i studentům se podařilo na novou formu 

výuky zdárně adaptovat. Univerzita momentálně disponuje licencí na zoom a do 

budoucna bude zajištěna také licence na google meet.  

1.2) Informace ze ZČU. Příprava strategického záměru a metodiky rozpočtu 

V současné době pokračuje příprava strategického záměru, na níž participuje rovněž 

Fakulta filozofická. Snahou je především prosadit indikátory, které jsou uplatňovány 

v humanitní oblasti, tj. např. tvorba monografií v cizím jazyce. 

Pokračuje rovněž příprava metodiky rozpočtu. Doufáme, že se podaří sladit návrh 

pana rektora s návrhem skupiny doc. Krechovské tak, aby byla přijata nová metodika, 

s jejímiž principy se bude fakulta ztotožňovat. 

1.3) RVH a institucionální akreditace 

V rámci institucionální akreditace nejsou jasně nastavená kritéria pro zpracování 

akreditačních spisů. Před listopadem nebude k dispozici akreditace všech programů 

fakulty, což povede k pozdějšímu zveřejnění podmínek přijímacího řízení. V této 

souvislosti bude termín podávání přihlášek k přijímacímu řízení prodloužen 

pravděpodobně do dubna.  

Předseda AS dr. Roman Kodet nastolil otázku průběhu voleb do AS FF a současně připomněl 

stanovisko právního odboru ZČU, které bylo rozesláno členům AS v předstihu. Legislativní 

oddělení konání voleb v původně stanoveném listopadovém termínu nedoporučuje  

a potvrzuje, že na základě § 7 odst. 2 zákona č. 188/2020 Sb., o zvláštních pravidlech pro 

vzdělávání a rozhodování na vysokých školách v roce 2020 a o posuzování doby studia pro 

účely dalších zákonů se funkční období samosprávných orgánů upravuje, respektive 

prodlužuje do stodvacátého dne po ukončení nouzového stavu. Možnost konání voleb online 

přichází v úvahu pouze v případě zakotvení této eventuality do volebního řádu. Předseda 

senátu přislíbil kontaktovat během následujícího týdne členy volební komise, aby se rozhodlo 

o možnosti odložení voleb dle doporučení legislativního oddělení. Dr. Daniel Křížek v tomto 

ohledu dodal, že prodloužení mandátu je vázáno na nouzový stav, který může být ukončen, 

zatímco hygienické podmínky mohou zůstat stejné. Dr. Kodet potvrdil, že bude průběžně 

informovat o vývoji situace. Dr. Křížek poznamenal, že nízký počet dosud navržených 

kandidátů mohl být způsoben nejistotou vázanou na vývoj epidemiologické situace, a 

zdůraznil, že je třeba k volbám do AS přistupovat zodpovědně. V závěru tohoto bodu 

předseda senátu poděkoval dr. Františku Kalvasovi za spolupráci s CIVem při přípravě online 

voleb do AS ZČU.  

 

2. Projednání návrhu navazujícího magisterského programu Filozofie pro umělou 

inteligenci 

  

Dr. Roman Kodet informoval přítomné senátory, že Katedra filosofie připravila ve spolupráci 

s Fakultou aplikovaných věd navazující magisterský program Filozofie pro umělou 

inteligenci, a požádal dr. Radka Schustera o představení nového programu. Dr. Schuster 

zdůraznil interdisciplinární charakter programu zaměřeného na teoretickou reflexi fenoménu 

umělé inteligence a nových technologií v humanitních disciplínách, jehož hlavní složkou jsou 

filozofické disciplíny (filozofie mysli a jazyka; filozofie vědy a techniky) s přesahy do 

příslušných přírodních a technických věd (kognitivní vědy, umělá inteligence, kybernetika). 

Studijní program byl připraven v české a anglické verzi. Uchazeči o studium mohou mít 

humanitní, ale i technické vzdělání. Základní informace o programu byly rozeslány členům 

AS v dostatečném předstihu.  



Předseda senátu poděkoval dr. Schusterovi za detailní představení magisterského programu. 

Pan děkan poděkoval dr. Schusterovi a proděkance dr. Tereze Šlehoferové za přípravu 

studijního programu. Současně připomněl, že obdobně koncipované programy jsou pro 

fakultu velmi vítané, neboť představují vymanění se z tradičního vnímání vědních disciplín. 

Uvedl, že jde to trend, který bychom měli sledovat. Příprava studijního programu byla 

obtížná, ale podařilo se ji realizovat právě díky dr. Radku Schusterovi a všem, kteří na 

přípravě participovali.  

 

V souvislosti se studijním programem přijal AS FF následující usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické Západočeské univerzity v Plzni projednal návrh 

studijního programu Filozofie pro umělou inteligenci a doporučuje jej k projednání v dalších 

grémiích. 

 

Souhlas s výše uvedeným vyjádřili všichni přítomní senátoři, tj. 14.  

 

3. Informace o přípravě Strategického záměru ZČU a FF 21+ 

 

Proděkanka dr. Tereza Šlehoferová informovala o přípravě Strategického záměru ZČU  

a FF 21+. Upozornila, že veškeré relevantní materiály, tj. podklady MŠMT (Strategický 

záměr MŠMT pro oblast VŠ na období od roku 2021, Strategie internacionalizace vysokého 

školství na období od roku 2021 a výběr ze strategií), podklady ZČU (Strategický záměr ZČU 

na období 2021–2025, indikátory apod.) a Strategický záměr FF 21+ jsou zveřejněny 

v úložišti dokumentů alfresco.zcu.cz. ZČU vypracovala pětiletý plán s širším výhledem do 

budoucnosti. První nárys Strategického záměru FF 21+ vychází ze SWOT analýzy, kterou 

měli členové AS k dispozici a k níž měli možnost se vyjádřit. SWOT analýza analyzuje silné 

a slabé stránky fakulty a slouží jako východisko charakteristiky současné situace fakulty. 

Strategický záměr představuje vizi fakulty a sdílené hodnoty (svoboda a otevřenost, 

odpovědnost a úcta k tradici), které jsou nicméně obtížně definovatelné. Následně se 

Strategický záměr zabývá prioritními cíli FF v jednotlivých oblastech 2021+, konkrétně ve 

vzdělávání, tvůrčí činnosti, internacionalizaci/vnějších vztazích/třetí roli a řídících  

a podpůrných procesech.  

 

Paní proděkanka dr. Tereza Šlehoferová požádala v souvislosti s přípravou Strategického 

záměru FF 21+ členy AS o součinnost v následující oblasti: 

 

- Projít podklady uvedené na Sdílené soubory> FF> Strategie, zejména 

Sdílené soubory> FF> Strategie>SZ FF 21+> návrh SZ FF 21+  

- Zaslat paní proděkance svoji vizi fakulty: 

jaká chcete, aby byla vzdělávací činnost a tvůrčí činnost fakulty, jak by měl vypadal 

její vnější obraz a třetí role, zaměřte se na kteroukoliv oblast její činnosti nebo detailně 

popište jednu z nich. Představte si a popište fakultu, kde byste rádi byli 

(studovali/pracovali) a na jakou byste byli hrdí. Stačí stručně (max./cca 250 slov), 

případně je možné představy vyjádřit „jen“ mottem/heslem. 

- Rozsah: max./cca. 250 slov 

- Termín: do 13. listopadu 2020 emailem nebo okomentovat přímo v online verzi textu   

 

4. Projednání zástupce FF v Radě vysokých škol 

Dr. Kodet informoval, že v současné době je zástupcem fakulty v Radě vysokých škol 

Mgr. Ludmila Dostálová, Ph.D., která projevila zájem pokračovat v dosavadní činnosti  



i nadále. Pan děkan doplnil, že dr. Dostálová působí v Radě vysokých škol již dlouhou 

dobu a pravidelně informuje vedení fakulty o dění. Pan děkan uvítal ochotu dr. Dostálové 

v působení v RVŠ pokračovat.  

 

5. Zprávy z AS ZČU 

 

Akademický senát ZČU se zabýval strategickým záměrem 21+ (viz bod 3) a rozpočtovými 

pravidly na rok 2021. Klíčové budou volby do AS ZČU; za fakultu jsou čtyři kandidáti do 

pedagogické kurie, tři kandidáti do studentské kurie a jeden kandidát do kurie doktorandů.   

 

6. Zprávy ze Studentské komory AS FF ZČU 

 

Na základě dotazů absolventů projednala Mgr. Zdeňka Špiclová s proděkankou dr. Helenou 

Horovou možnost účastnit se promocí v červnu 2021. V případě zájmu je třeba nahlásit se do 

31. dubna 2021 na studijním oddělení. Informace bude rovněž zveřejněna na webových 

stránkách fakulty a Facebooku.   

 

7. Různé 

 

- Pan děkan informoval o hodnocení výsledků zaslaných jednotlivými fakultami do 

Modulu 1 do Metodiky 2017+. Fakulta byla v tomto ohledu značně úspěšná a byla 

hodnocena pouze známkami 1, 2 a 3.  

- Dr. František Kalvas připomněl, aby nebyla opomenuta úprava volebního řádu, aby 

v případě obdobné situace, jaká nastala na jaře a na podzim tohoto roku, bylo možné 

hlasovat per rollam, případně konat volby online. 

 

V závěru zasedání se dr. Kodet a pan děkan rozloučili se senátory a členy vedení a popřáli jim 

mnoho sil do distanční výuky a dobré zvládnutí současné situace.   

 

Následující zasedání AS proběhne dne 20. listopadu od 13:00. Způsob jednání, tj. online či 

offline bude specifikován v pozvánce. Předsednictvo AS se sejde 11. listopadu 2020 od 15:00 

pravděpodobně online, případně v SO 235. 

 

 

Zapsala: PhDr. Ivona Mišterová, Ph.D. 

 

Schválil a doplnil: 

PhDr. Roman Kodet, Ph.D. 

Předseda AS FF 

 

 

V Plzni dne 29. října 2020 


